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واکنشآذریجهرمیبهتصویبتعطیلیشنبهها
وزیر ارتباطات دولت دوازدهم به تصویب تعطیلی شنبه ها در مجلس واکنش 
نشــان داد. محمدجواد آذری جهرمی در واکنش به تصویب تعطیلی شنبه ها 
در کانال تلگرامی خود نوشــت: مجلس یازدهم، با سابقه تصویب قانون اقدام 
راهبردی و تلاش برای تصویب طرح صیانت و با پیشینه تشدید خودتحریمی 
و تحدید ارتباطات بین المللی ایران، با تعطیلی شــنبه ها برای امکان بیشــتر 

ارتباطات و تجارت بین المللی موافقت کرد. ملت را چه فرض می کنید؟

واکنشعباسعبدی
بهبرخوردهایخشنگشتارشادبازنان

فعال سیاسی اصلاح طلب با انتشار توئیتی به برخوردهای تند گشت ارشاد با زنان 
بدحجاب در خیابان ها واکشن نشان داد. 

عباس عبدی فعال سیاسی اصلاح طلب در توئیتی با اشاره به برخوردهای اخیر 
گشــت ارشاد با زنان در شبکه اجتماعی ایکس نوشــت: امیدوارم اگر طرفداران 
وضع موجود از پیگیری لحظه ای اعتراضات آمریکا و برخورد پلیس با آنها فارغ 
شدند ســری هم به خیابان های خودمان بزنند، شاید احساسات لطیف ایشان 

اندکی جریحه دار شود.

واکنشبرهانیبهاظهاراتاخیروزیرکشوردرباره
برخوردگشتارشاد

محسن برهانی، حقوقدان و وکیل دادگستری در توئیتی به ویدئوی منتشر شده 
از خشونت گشت ارشاد و پاسخ وزیر کشور واکنش نشان داد.

محسن برهانی حقوقدان و وکیل دادگستری در توئیتی خطاب به وزیر کشور 
نوشــت: آقای وزیر کشور متأسفانه یا خوشبختانه ما کور نیستیم و می بینیم و 
فرق بین »برهنه کردن توسط خود« و »برهنه کردن توسط دیگری« و »برهنه 
شدن در درگیری« را می فهمیم. شما فیلم تقطیع نشده را نشان بدهید تا ملت 
ببینند و قضاوت کنند. راستی قانوناً نمی توانید از فیلمبرداری جلوگیری کنید.

سوشیال

برائتنامهمحمدعلیرامین
ازپسرشیاسین

محمدعلــی رامین، مقام دولت احمدی نژاد، در واکنش به 
حاشیه های یاســین رامین فرزندش و مهناز افشار، برائت 
نامه ای نوشته که متن آن در فضای مجازی درحال دست 

به دست شدن است.
به گزارش خبرآنلاین، در این نامه آمده است؛

یاسین ساده لوح! چرا فکر می کردی که خیلی زرنگ هستی 
و بهتر از بزرگترها زندگی را می فهمی!؟

ازدواج شــماها، برای بهره برداری از موقعیت هم دیگر بود، 
نه برای تشکیل یک کانون امن و آرام زندگی خانوادگی!

اما مهناز افشار بعد از با فروپاشاندن خانواده ات، طبق تربیت 
خود، گام به گام تو را به ســوی سقوط اعتقادی و سیاسی 
کشــانید و تو نفهمیدی که ملاک دنیــا و آخرت پدرت، 
ولی فقیه و ایستادن با انقلاب اسلامی در برابر اشرارجهانی 

بوده و هست!
مهناز که باپذیرشِ مأموریتِ ترویج بی حجابی و بی حیایی، 
مُحَرِک هر شــایعه و کینه توزی علیه  تو بوده، حالا ظاهراً 
برای دفــاع از مظلومیت  تو، با دریدگــی تمام »لعنت به 
جمهوری اسلامی« می گوید؛ که البته یقیناً و حتماً، همین 
»لعن«، در دنیا و آخرت رهایش نخواهد کرد؛ بنابراین اگر 
هنوز ذره ای از اصالت و شعور در خودت سراغ داری، بفهم 

که بعداز سقوطِ کامل ِ تو، مهناز رهایت می کند!
آنچه می بینم، باید بگویم: مهناز، واقعیت و مجازی را درهم 
ریخته و می خواهد با جذابیت زنانه اش، نقش »مریم رجوی 
زیبا« را بازی کند؛ اما تو »مســعود رجوی« او نیســتی و 
کس دیگری نیاز خواهد بود که بتواند دست به کشتار ملت 
خود بزند؛ اما در ابتدای عطش ناک کینه جویی ها، هردوباهم 
تحریک پذیر در خدمت دشمنان ایران پادویی خواهید کرد؛ 

هم بخاطر رنج مشترکتان و هم بخاطر پیوندتان!
کاش می توانســتی، شعله تنفرش را کم کنی تا مجبور به 

انتخابی سخت نباشی!
نگارش این رنجنامه، بــرای »منِ پدروپدربزرگ« بازگویی 
تلخ ترین کابوس وحشــتناکی است که ده سال از بیان آن 
اجتناب کردم تا زندگی تان آســیب نبیند؛ اما امروز ادامه 
سرنوشت  مشترکتان را پرتگاه مُهلکی می بینم که شاید جدا 

از هم، با درک خطر، هردو/هرسه نجات بیابید!
محمدعلی رامین تهران- ۲۵ اردیبهشت۱۴۰۳

کنایهنمایندهزنمجلسبهرئیسی:
ارشاددولتاگروجوددارد
گشتیهمدراصفهانبزند!

سمیه محمودی نماینده شــهرضا در مجلس گفت: وزیر 
کشــور هر چند که از پاسخگویی به ســوالات ما در مورد 
استان امتناع کردید اما به وضعیت استانداری و فرمانداری 
بخشی از استان اصفهان توجه ویژه ای کنید و شرایط استان 
را بررسی کنید. سمیه محمودی در تذکری خود خطاب به 
رئیسی گفت: آقای رئیس جمهور با انتصابات شما در استان 
و در دولت شما گرد مظلومیت نیز بر استان ریخته شد و به 
گشت ارشاد دولت بگویید که اگر وجود دارد گشتی نیز در 
استان اصفهان بزند. به گزارش ایلنا، نماینده مردم شهرضا 
در مجلس افزود: وزیر کشــور هر چند که از پاسخگویی به 
ســوالات ما در مورد اســتان امتناع کردید، اما به وضعیت 
اســتانداری و فرمانداری بخشی از اســتان اصفهان توجه 

ویژه ای کنید و شرایط استان را بررسی کنید.
وی خطاب به وزیر نیرو گفت: تقاضا دارم پروژه انتقال آب 
به شــهرضا خارج از درگیری ها و بازی های سیاسی استان 
پیگیری شــود. محمودی در پایان خطاب به مردم حوزه 
انتخابیه گفت: من از امانتی که به دوشم سپرده اید با تمام 
توان در طول مدت خدمت نمایندگی پاســداری کردم و 
در پیگیــری حق مردم و انجام وظیفه نمایندگی نظارت و 

قانونگذاری لحظه ای کوتاهی نکردم.

توافقمتکیوذوالنوری
برسرکرسیریاستمجلس

مجلس دوازدهم ۷ خرداد ماه با حضور ۲۹۰ منتخب آغاز 
به کار خواهد کرد که مهم ترین دستور کار آن در روزهای 
ابتدایی بدون شــک انتخاب رئیس و هیئت رئیسه خواهد 

بود. 
این روزها با نزدیک شــدن به آغــاز کار مجلس دوازدهم 
گمانه زنی ها درباره رئیس و هیئت رئیســه جدید مجلس 
شــدت گرفته و افراد مختلفی هم برای تصدی این جایگاه 
ها مطرح شده اند. در این میان، حسینعلی حاجی دلیگانی، 
نماینده شاهین شــهر، در گفتگویی با فارس با اشــاره به 
نامزدی خود برای نائب رئیسی مجلس گفت: بله من بین 
خود و خدای خود این تشخیص را داشتم و اعلام نامزدی 
کردم. با توجه به شناختم از مجلس و همکاران و ظرفیت و 
تجربه ای که از نوع اداره و مدیریت مجلس و اشراف بر آیین 

نامه دارم، می خواهم این ظرفیت را عرضه کنم. 

انتقادنمایندهچابهارازحماسهخواندن
مشارکتمردمدرانتخابات

یــک نماینده مجلس گفت: باید میزان کاهش مشــارکت 
مردم در انتخابات را آسیب شناسی کنیم اینکه هر میزان از 
حضور مردم را حماسه خطاب کنیم به معنای پاک کردن 

صورت مسئله است.
معین الدین ســعیدی در گفت وگو با ایلنا، درباره کاهش 
مشــارکت مردم در دور دوم انتخابات آن هم در حالی که 
وزیر کشــور حضور مردم را حماســه خطاب کرده است، 
گفت: البته معمــولاً در دور دوم انتخابات به دلایل متعدد 
مشــارکت ها مانند دور اول نبوده اســت اما این دوره واقعاً 
بسیار پایین تر از حد انتظار بود ولی آنچه که از همه مهم تر 

است این است که نحوه مواجهه ما باید چگونه باشد
نماینده چابهار در مجلس شورای اسلامی با بیان این که ما 
باید آسیب شناســی کنیم نه اینکه صورت مسئله را پاک 
کنیم،  عنوان کرد: اگر قرار باشد هر درصد میزان مشارکت 
و شــرکت مردم در انتخابات را حماسه خطاب کنیم این 
یعنی اینکه اصل موضوع و اصل مشــکل را به رســمیت 

نمی شناسیم.
وی یادآور شد: در کشور ترکیه مشاهده کردید وقتی آرای 
حزب حاکم کم بود آقای اردوغان گفت باید آسیب شناسی 
کنیم ما هم باید این کار را انجام دهیم این کاهش مشارکت 

یک نگرانی جدی است.
ســعیدی خاطرنشــان کرد: البته بخش عمــده کاهش 
مشارکت در انتخابات بحث های اقتصادی و معیشتی است 
مردم احســاس می کنند نظرات آنها در اداره کشور لحاظ 
نمی شود، این ها باید آسیب شناسی شود نه اینکه هر میزان 
مشارکت را ما دوباره به عنوان حماسه یاد کنیم این یعنی 
اینکه اصل موضوع را به رسمیت نمی شناسیم برای من هم 

این اظهارنظر وزیر کشور جای سوال داشت.

رویداد

مجلس

ویژه

چگونهمقاومتاسلامی
ائتلافهایکاغذیاسرائیلراباطلکرد؟

علی لاریجانی، مشاور رهبر انقلاب و عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام، در 
یادداشــتی با عنوان »چگونه مقاومت اسلامی ائتلاف های کاغذی اسرائیل را 

باطل کرد؟« در المیادین نوشت:
زمانی آقای کســینجر را در نیویورک دیدم. او به من گفت »اگر ما بخواهیم با 
شما رابطۀ استراتژیک برقرار کنیم، شما آماده اید؟« من گفتم »ما اینک رابطه ای 
نداریم؛ شما می گویید رابطۀ استراتژیک؟ چرا این سؤال را می پرسید؟« گفت 
»چون بعد از جنگ جهانی ما خودمان روی نقشــه جای کشورها را مشخص 
کردیم، جز دو کشــور: ایران و مصر. شما بودید و تمدن داشتید و ادامه دارید. 
بقیه را ما خودمان درست کردیم، لذا چاره ای نداریم با این دو کشور رابطه ای 

ایجاد کنیم.«
ایران در شــرایط فعلی در یک موقعیت بسیار مهمی است. نه فقط ایران، که 
شرایط منطقه همین طور اســت. برای فهم حوادث اخیر فلسطین، و آنچه از 
مهرماه تا به امروز اتفاق افتاده و ادامه دارد، باید از اتفاقات جزیی فاصله بگیریم 
و از موضع وســیع تری شرایط را نگاه کنیم. باید اتفاقات را به طور یک زنجیرۀ 
به هم پیوسته بنگریم. ما در آستانۀ یک تحول بزرگ منطقه ای قرار داریم. این 

شرایط یک فرصت هایی برای ایران به همراه دارد.
بیایید به یاد بیاوریم که وضعیت اسرائیل قبل از طوفان الاقصی چگونه بود. این 
رژیم با زدوبندهای حقیرانه ای که با برخی از کشــورهای منطقه داشت عملًا 
تصور می کرد جایگاه تثبیت شــده ای برای خود رقــم زده و امنیت پایداری را 
برای خود به وجود آورده. کشورهای حقیری هم بودند که برای ارتباط گیری 
با این رژیم به صف شــده بودند. چند عملیات تروریستی هم در ایران مرتکب 
شد که می خواست اثبات کند در جایی ایستاده ام که به هر جایی که بخواهم 
دســت اندازی می کنم و کسی متعرض من نمی شــود. ظاهراً غربی ها هم این 
شرایط را پذیرفته بودند. اما تحولات و توازن قوای منطقه ای به شیوه دیگری 

رقم خورد که در اینجا به مهمترین ابعاد آن می پردازیم:
بعد از عملیات طوفان الاقصی، ثبات ســاختگی رژیم شــکننده شد. به همین 
خاطر، فرماندهان در آن ســاعات ابتدایی حتی جلســه تشکیل ندادند. بلکه 
سنتکام در اردن وارد عمل شده و فرماندهی را در دست گرفت. صهوینیست ها 
تا این مقدار روحیه شــان را از دســت داده بودند. بعد هم مشــاهده شــد که 
مسئولان غربی در حکم یک مانور وحشت دیپلماتیک به رژیم سفر کردند تا 
زخم واردشده را التیام بدهند. وقتی هم شروع کردند، تصورشان این بود طی 
چند هفته طومــار حماس را در هم می پیچند. همه کمک کردند. در آخرین 
مورد سنای آمریکا ۲6 میلیارد دلار کمک به رژیم را تصویب کرد. اما با گذشت 
زمان مشــخص شد بخش عملیاتی نیروهای حماس باقی است و رژیم در این 
زمینه هم موفق نشــد. از ســوی دیگر باید توجه داشت که حجم خشونت، 
علی رغم تبلیغات گسترده برای سرپوش گذاری، انکارنشدنی شده و فشار افکار 
عمومی علیه رژیم بسیار شــدت یافته است. دانشگاه ها یک مورد مهم از این 
فشــارهای افکار عمومی است. این اتفاق سران رژیم را به وحشت انداخت که 
مبادا این فشــارها حمایت  غربی ها را متوقف کند. چون بالاخره نسل - غرب 
مخالف سیاســت های رژیم اند و این رژیم را به هراس انداخته است. همچنین 
نوع مقاومت مردم فلسطین در این صحنه قابل تامل است. با همۀ جنایت های 
رژیم تا کنون، این مردم ســرپا ایســتاند. این  همه تلاش برای مهاجرت دادن 
فلســطینی ها به جایی نرسیده است. این ضربۀ مهلک دیگری به اسرائیل بود. 
یعنی عملًا نسلی به وجود آمد که شهید داده، جانباز داده، زخمی داده و خانه و 
کاشانه شان از دست رفته است. پس این نسل نیز نفرتش از اسرائیل بیشتر شد. 
لذا الآن برخی طرح دو دولت را مطرح کردند. این طرح قبلًا بود، ولی اسرائیل 
زیر بار نمی رفت. حالا غربی ها این طرح را دوباره مطرح کردند. نکتۀ دیگر نیز 
حضور نیروهای مقاومت در منطقه است. این نیروها به عنوان یک واقعیت مهم 
در منطقه حضور دارند و نمی شــود کشورهای منطقه این ها را نادیده بگیرند. 
یمنی ها فقیرند، اما شجاعت لازم برای تحول را دارند. این ها نشان دادند قادر 
هستند که ائتلاف های کاغذی را باطل کنند و جلوی کشتی های آمریکایی و 
اسرائیلی ایستادند. همین طور حزب الله و مقاومت عراق. در عین حال نباید از 
به هم ریختگی اقتصادی و سیاســی داخل اسرائیل چشم پوشید. یعنی حجم 
فشــارهای اقتصادی به اسرائیل نشان داد که این وضع قابل ادامه دادن نیست. 
اسرائیل برای اینکه از این چنبره خارج شود، به کنسولگری ایران حمله کرد. 
این حمله این بود که یا ایران پاسخ می دهد یا نمی دهد. اگر پاسخ ندهد، دوباره 
موازنۀ قبلی را برقرار می کرد. اگر ایران پاســخ بدهد، جنگ فراگیر می شــود 
و غزه فراموش می شــود. تصور نمی کردند که ایران طوری عمل کند که هم 
عملیاتش ناجح باشد و هم جنگ فراگیر نشود. ایران بسیار درست عمل کرد. 
عملًا اسرائیل در پاسخ دادن گیر کرد. یک لطمۀ حیثیتی جدید هم خورد. حالا 

اسرائیل هم بحران داخلی دارد و هم در جهان بی اعتبار شده است.
وضع فعلی را با گذشته مقایسه کنید. این وضعیت بحران وجودی برای اسرائیل 
علاج پذیر نیست. حال به یک محلل نیاز است و غربی ها می دانند که این گره به 
دست کشورهای منطقه حل می شود. بعید است که کشورهای منطقه اینقدر 
بیهوش باشــند که خود را به یک خر لنگ ببندند. لذا این هم شدنی نیست. 
بنابراین سرازیری اسرائیل یک بعد داخلی دارد و یک بعد خارجی. کانون تحول 
آتی منطقه نیز به همین موضوع مربوط اســت. اگر شما مهرماه سال 14۰۲ 
را با امروز مقایســه کنید، سمت وسوی تحولات محسوس می شود و این یک 
موضوع مهم است. اینجا یک آراستگی در رفتار امنیتی ایران را شاهدیم. ایران 
و مسئولان ایران شرایط کشور را حفظ کردند و هم امنیت ملی ایران را حفظ 
کردند. این فرصتی است که باید از این شرایط صیانت کرد و آن را پایدار کرد.

یادداشت

ارزیابی  در  جلایی پــور  حمیدرضــا 
خود از نامه اخیر روحانی به شــورای 
نگهبان گفت:  نامه حسن روحانی یک 
نامه اصولــی در دفاع از »جمهوریت« 
قانون«  »حاکمیت  از  دفاع  و  حاکمیت 

بود.
وی گفت: نامه حســن روحانی یک کنش 
برابــر  در  آسیب شناســانه  و  مســئولانه 
انحصــارات در حاکمیــت اســت. کنش او 
قابل دفاع بود. کسی که هشت سال رئیس 
جمهور بوده و چهل سال در ارکان حساس 
حاکمیت مسئولیت های کلیدی داشته، دارد 
از قانون شکنی های ارکان حاکمیت صحبت 

می کند.
این فعال سیاســی اصلاح طلــب افزود:  نقد 
او خیلــی ارزشــمند و مســئولانه و خیلی 
مفیدتر و ســازنده تر از نقدهــا و رفتارهای 
جنجالــی احمدی نژاد از ســال ۹6 به بعد 
اســت. احمدی نژاد بــا نقدهایش در تلاش 
بود تا روی موج های نارضایتی ســوار شود. 
اما حســن روحانی  با توضیحات حقوقی و 
مستند به حکومت انذار می دهد که این چه 

وضع حکومت داری است! این حکومت داری 
)که مبتنی بر حذف غیر هســت( حاکمیت 
قانون نیســت! حاکمیت اقلیت بر اکثریت 

است.
جلایی پــور در پاســخ بــه این ســوال که 
چــرا روحانــی در طــول هشــت ســال 
ریاســت جمهوری خود نســبت به عملکرد 
شــورای نگهبان با این لحــن انتقاد نکرده 
بود، گفت: اولا فرض کنید حســن روحانی 
در دوره مســئولیت خود این کار را نکرده 
و ملاحظه حاکمیت را کرده اســت، اما این 
دلیل نمی شــود که موضع گیــری اصولی 
و مســئولانه فعلی اش دربــاره حذف های 
شــورای نگهبــان را نادیده بگیریــم. ثانیا 
آقای روحانی در دوران مسئولیت خود هم 
سخنان مسئولانه ای در برابر بخش انتصابی 

حاکمیت داشت.
وی بــا بیان اینکه ضعــف آقای روحانی در 
دوره مســئولیتش در جای دیگــری بود، 
گفت: او وقتی در دوره دوم ۲4 میلیون رای 
تاریخی را آورد، از حمایت مردمی به درستی 
استفاده نکرد. ثالثا از منظر اصلاح گری هر 

رجل سیاسی، هر وقت سخنی برای احیای 
حاکمیت قانون در کشور داشته باشد، باید از 
آن استقبال کرد. همچنین همین که حسن 
روحانی راحت طلبــی نمی کند و حکمرانی 
در ایران را آسیب شناســی می کند و مورد 
حمله خالص گرایان قرار می گیرد، اقدامی در 
خور تحسین اســت. جلایی پور در پاسخ به 
این سوال که روحانی در نامه خود صراحتا 
اعلام کرد که شورای نگهبان انتخابات را دو 
مرحله ای کرده و این کار باعث رد صلاحیت 
داوطلبیــن و همچنین کاهش کاندیداهای 
شاخص شــده، ارزیابی شــما چیست، آیا 
امکان بازگشــت شــورای نگهبان به نقش 
اصلی خود وجــود دارد، گفت: حرف آقای 
روحانی در این زمینه کاملا درســت است. 
پس از درگذشــت امام که وظیفه انتخابات 
به مســئولیت های شــورای نگهبان اضافه 
شــد، افراد زیادی انحراف از اصول انقلاب 
را متذکر شــدند که یکــی از آن ها مرحوم 
اســبق  نماینده  آیت الله عبایی خراســانی 
خبرگان بــود. در حال حاضر آقای روحانی 
با صراحت و شــجاعت این عارضه را متذکر 

می شود. با این شیوه انتخابات، حکمرانی در 
ایران روز به روز از شایستگان مردم در حال 
تهی شــدن است، »زیرمتوسطین« و گاهی 
برخی رانت جویــان جای آن ها را می گیرند 
و فســادهای کلانی مثل چــای دبش و به 
نام کردن امــلاک عمومی بــرای خانواده 

صاحب منصبان رخ می دهد. 
وی در پاسخ به اینکه علی ربیعی هم گفت 
که افشــای فایل صوتی ظریف، برای کنار 
گذاشتن افکار برجامی بود. این رد صلاحیت 
را چقدر در این راستا می دانید، گفت: برای 
طرفــداران حکمرانی انتصابی )نه انتخابی(، 
گشــایش در سیاســت خارجی و باز شدن 
فضــای بین المللی برای تنفــس اقتصادی 
یک تابو بــود و تاب تحمل اجرای برجام را 
نداشــتند. اتفاقا قبل از این که در سال ۹۷ 
ترامــپ ظالمانه و یک طرفه از برجام خارج 
شود، این خالص گرایان داخلی بودند که در 
راه تخطئه برجام کوشــیدند. می بینید پس 
از سه ســال از گذشت دولت آقای رئیسی، 
همچنان تحریم هــا اقتصاد ایران را ضعیف 
کرده، در ده سال گذشته سی در صد آحاد 
جامعه )بیش از بیســت و پنج میلیون نفر( 
زیر خط فقر رفته اند و نخبگان جوان کشور 

راه مهاجرت پیش گرفته اند.
جلایی پور در پاسخ به  ســوال خبرگزاری 
ایلنــا که آقــای روحانی در نامــه خود به 
شورای نگهبان تاکید کرده که این نامه در 
دفاع از جمهوریت بوده است تا چه اندازه با 
این گذاره موافق هستید چرا روحانی تقصیر 
کاهش نقــش جمهوریت نظــام را گردن 
شــورای نگهبان انداخته است، گفت: حرف 

آقای روحانی درست است.
گرایــش به ســوی نادیــده گرفتــن ابعاد 
جمهوریت در ایران از سوی حاکمیت جدی 
شــده تر اســت. این روند پس از انتخابات 
۹٨ بدتر شــده و خالص گرایان در انتخابات 
14۰۰ و 14۰۲ نشــان دادند حتی افراد با 
سابقه ای مثل علی لاریجانی و حسن روحانی 
تحمل نمی شــوند. در چنین بستری است 
که خالص گرایان خشــنود می شوند و وزیر 
کشاورزی سابق و معاون او می توانند باعث 

رسوایی چای دبش شوند.

اعضای کابینه ســیزدهم در حاشــیه 
جلسه دیروز )چهارشنبه( هیات وزیران 
در حیــاط دولت با حضــور در جمع 
خبرنگاران به سوالات شان پاسخ دادند.

به گزارش ایســنا، ســید ابراهیم رئیسی در 
بخشــی از اظهارات خود در جلســه امروز 
هیــات بابیان اینکه تامین مالی بخش تولید 
در ســال جهش تولید، از جمله برنامه های 
دولت برای تحقق شــعار سال است، ضمن 
دســتور به وزارت امور اقتصــادی و دارایی، 
سازمان برنامه و بودجه و بانک مرکزی برای 
رفع موانع تامین مالی مورد نیاز بخش تولید، 
از وزارت راه و شهرســازی و شهرداری ها نیز 
خواست نسبت به تسریع در ارائه مشوق های 
مسکن ســازی در بافت های فرســوده اقدام 
کنند. علی سلاجقه رئیس سازمان حفاظت 
محیط زیســت در واکنش بــه برخی اخبار 
نسبت به میزان آلودگی رود ارس و مضرات 
آن، بــا بیان اینکــه رود ارس را کاملا پایش 
می کنیم، تاکید کــرد: آن آلودگی هایی که 

مطرح هست به هیچ عنوان واقعیت ندارد.
جواد اوجی وزیر نفت با اعلام اینکه خط لوله 
فــرآورده نفتی از تبریز، خــوی تا ارومیه به 
طول ۲۲۲ کیلومتر آماده بهره برداری است،  
توضحی داد: از این طریق، بنزین، نفت گاز و 

نفت کوره را به راحتی انتقال می دهیم و مانع 
تردد تانکرهای نفتکش در این مسیر خواهیم 
بود. این طرح بالغ بر هزار میلیارد تومان بار 

مالی داشته است.
عیســی زارع پور وزیر ارتباطات و فن آوری 
اطلاعــات از افزایــش ۹۰ درصدی ظرفیت 
ارتباطی کشــور از ابتدای دولت ســیزدهم 
تا حال حاضر خبــر داد و گفت: هردو هفته 
تعهدات اپراتورها اعم از سرعت و پوشش را 

در وزارت ارتباطات پیگیری می کنیم.
احســان خاندوزی وزیر اقتصاد با اشــاره به 
حاشــیه توافق مالیاتی سازمان امور مالیاتی 
و تجــار صنعت طلا، گفــت: اعضای صنف 
طلا و جواهر معتقدند یکی از آیین نامه های 
قاچاق کالا ذیل ســامانه جامع تجارت برای 
هم صنفی هایشان مشکلات را به وجود آورده 
است که با دستور ویژه رئیس جمهور، وزارت 
مواردی  اطلاعیه ای منتشــر کــرد.  صمت 
از آیین نامــه مذکور که برای طلافروشــان 
مشکلاتی را به وجود آورده بود با رعایت مفاد 

کلی قانون، حذف شد.
عــزت الله ضرغامی وزیر میــراث فرهنگی 
گردشگری و صنایع دســتی از رفع یکی از 
موانع پیش روی صادرکنندگان صنایع دستی 

خبر داد.

وی با اشاره به اینکه به دولت پیشنهاد داده 
بودیم که فعالان صنایع دستی بتوانند آزادانه 
هر میزان که خواســتند صنایع دستی را از 
کشــور خارج کنند و ارز آن را وارد کشــور 
کنند، افزود: مصوبه بسیار خوبی در خصوص 
صنایع دســتی داشــتیم که خبــر خوب و 
خوشــی برای همه مردم ایران اســت  و در 
نتیجه آن یکی از موانع صنایع دســتی که  

موانع صادراتی آن است برطرف می شود.
مهرداد بذرپاش وزیر راه و شهرسازی با اشاره 
به انعقاد قرارداد تجهیــز و بهره برداری 1۰ 
ساله فاز اول بندر شــهید بهشتی چابهار با 
شرکت هندی آن را در افزایش انگیزه سرمایه 

گذاری طرفین موثر خواند.
احمــد وحیدی وزیر کشــور در پاســخ به 
پرسشــی درباره برخورد با ماموران متخلف 
فراجا و علت اطلاع رســانی نکــردن در این 
زمینه و ایجاد شــائبه هایی در اذهان مردم، 
تصریح کرد: طبیعی اســت در هر کاری هر 
مأموری اگر تخلف کند با او برخورد می شود، 
اما آنچه که شنیدم در فضای مجازی درباره 
یک مورد خاص پخش شــده و در آن مورد 
خاص آنچه توسط فراجا انجام شده این بوده 
که به خانمی تذکر حجاب داده شده، اما در 
برابر اجرای قانون و رعایت حجاب، مقاومت و 

در واقع خود را برهنه کرده است.
وی ادامه داد: نیروی انتظامی با پتویی ایشان 
را پوشــانده و طبق ضوابط عمل کرده است، 
اما آنچه منعکس شــده، ظاهراً جور دیگری 
بوده است. باید از تقطیع و انحراف موضوعات 
جلوگیری کرد تا کاری که فراجا براســاس 
موازین قانونی به آن عمل کرده، جور دیگری 

مطرح و حاشیه سازی انجام نشود.
علی بهادری جهرمی ســخنگوی دولت در 
خصوص مراحل کشف و معرفی فساد »چای 
دبش« در دولت گفت: دولت در گزارش دادن 
این تخلف و جرم پیشــگام بوده و با سرعت 
تمام همــکاری لازم را دارد، زیرا نگاه دولت 
ضدفساد بوده است. در اینجا برخی پرونده ها 
با هم خلط می شود، برخی پرونده ها که اسم 
افراد هم آمده جنبه تصمیمات مدیریتی دارد 
و در حوزه نهاده های اساســی بوده است که 
منجر به صدور رای جرم شــده است و حوزه 

تخلفات فردی است.
صولت مرتضوی وزیر کار با اعلام اینکه نرخ 
بیکاری ۷-٨ استان کشــور زیر یک درصد 
اســت،  افزود: این اتفاق یک رکورد تاریخی 
است و شــرط کافی برای حفظ کردن این 
رکود، ادامه همین روندی است که در دولت 

اتخاذ شده است.

ســخنگوی قوه قضائیه گفت: دادگاه 
رسیدگی به پرونده فرزندان معاون اول 
غیرعلنی  به صورت  قضائیه  قوه  سابق 
نیســت بلکه به صورت علنی اســت 
دادگاه  در  آزادانه  می تواننــد  افراد  و 

شرکت کنند.
به گــزارش خبرنگار ایلنا، نشســت خبری 
اصغر جهانگیر ســخنگوی قوه قضائیه صبح 
دیروز )چهاشــنبه( با حضور اصحاب رسانه 

در محل این نشست برگزار شد.
جهانگیر با اشاره به جلسات دادگاه منافقین 
گفت: در هفته های گذشته دادگاه رسیدگی 
به اتهامات منافقین را داشتیم، گروهکی که 
روزی به بهانه مبارزه با امپریالیسم کارشان 
را شــروع کردند، اما رفتــه رفته به نوکران 
استکبار جهانی و امپریالیسم تبدیل شدند.

جهانگیر درباره جزئیات پرونده مسمومیت 
پزشکان در شیراز به دلیل مصرف مشروبات 
الکلی گفت: پرونده ای در دادســرای شیراز 
تشکیل شــده ســه نفر به اتهام قتل شبه 
عمــدی و خرید و فروش مشــروبات الکلی 
بازداشــت شــدند و ۲4 نفــر در مهمانی 
حضور داشتند و شــش نفر مسموم شده و 
یک نفر فوت کرده اســت و این پرونده در 
حال رسیدگی اســت. مردم مطمئن باشند 
در موارد مشابه برخورد قاطع قضایی صورت 
می گیــرد. وی گفــت: باغی که پزشــکان 
شــیرازی در آن به  دلیل مصرف مشروبات 
الکلی مسموم شده بودند پلمب شد. صاحب 
باغ که تهیه کننده مشروبات بوده دستگیر 
شــده است. ســخنگوی قوه قضائیه درباره 
دسترسی به حســاب بانکی و افشا صورت 
حســاب شــخصیت ها گفت: قوه قضائیه با 
انتشار اسناد مالی مردم برخورد خواهد کرد 
و قول می دهد که مســئله را دنبال کند و 

قوه قضائیه بدون در نظر گرفتن سوابق افراد 
و میزان وابســتگی به گروه ها و جناح های 

سیاسی برخورد خواهد کرد.
جهانگیر در پاســخ به سوال خبرنگاری در 
مــورد خبــر ترخیص 4۷ هــزار تن روغن 
غیراســتاندارد که واکنش قــوه قضائیه را 
نیز در پی داشته اســت، با اشاره به برنامه 
دستگاه قضا درباره برخورد با نقش مخرب 
خبــر کــذب در برهم زدن آرامــش روانی 
مردم گفت: درباره خبر روغن های آلوده، با 
پیگیری رئیس دستگاه قضا و دستوراتی که 
برای بخش های مختلف قضایی صادر کرد، 
هیچ دســتگاهی اجازه ترخیص محصولات 
فاقد استاندارد را ندارد و تا امروز روغن های 
غیراستاندارد ترخیص نشده است و اگر هم 
روغنی ترخیص شده، از استانداردهای لازم 
برخوردار بوده اســت. وی گفت: بر اســاس 
روغن های  در خصــوص  گــزارش  آخرین 
غیراســتاندارد، در حال حاضــر هیچ گونه 
تصمیم گیــری به عمــل نیامده اســت و 
روغن هــا در انبار نگهداری می شــوند که 
بــه زودی تعیین تکلیف درباره آن ها صورت 
می گیرد. همچنین در مــورد ادعاهایی که 
از ســوی افراد صورت گرفته اســت، باید 
ابعاد مختلف آن مورد بررســی قرار گیرد و 
سپس اطلاع رسانی شود. وی درباره پیگیری 
پرونده بیمــاران پروانه ای گفت: تحریم های 
ظالمانــه آمریکا علیرغم آنکه تحت حمایت 
از مردم صحبت هایی می کنند، اما به دلیل 
استفاده ابزاری از دارو بیماران صعب العلاج 
را با مشکل مواجه می کند با گرفتاری شدید 

و از دست دادن جانشان مواجه می شوند. 
دادگاه حقوقی شکایت بیماران تالاسمی و 
بیماران پروانه ای برگزار شــده است و ستاد 
حقوق بشــر قوه قضائیه تــلاش می کند از 

طریق طرح موضــوع در مجامع بین المللی 
بــرای احقاق حق بیمــاران تلاش کند که 
نتایــج آن به محض وصول اطلاع رســانی 
خواهد شد. جهانگیر درباره آخرین وضعیت 
کوروش کمپانی گفت: در حال حاضر بیش 
از ۵۳۰۰ نفر شــکایت خود را ثبت کردند 
و این شــکایات در حال رســیدگی کنند و 
ضابطین در حــال پیگیری امــوال داخل 
و خــارج هســتند تا حــق مردم بــه آنان 

بازگردانده شود. 
ســخنگوی قــوه قضائیــه دربــاره پرونده 
افشــارنیک گفــت: در  بازداشــت مهدی 
خصوص شــخص مورد نظر دو نکته وجود 
دارد. اتهاماتی که مطرح شــده ارتباطی با 
شغل خبرنگاری ندارد. اتهاماتی که متوجه 
ایشان است اتهامات امنیتی است که اطلاع 

رسانی خواهد شد.
وی دربــاره حکــم بابک زنجانــی و حکم 
افــراد دیگــر در این پرونــده از جمله زیبا 
حالت منفرد گفت: مجــازات بابک زنجانی 

مطابــق تبصــره ذیــل مــاده 114 قانون 
مجازات اســلامی تبدیل شــد و در مورد 
سایر محکومان تاکنون هیچ اقدام جدیدی 
رخ نداده اســت و در صــورت اقدام جدید 

اطلاع رسانی لازم صورت خواهد گرفت. 
جهانگیر در پاســخ به ســوالی درباره علت 
غیرعلنی بــودن دادگاه فرزندان معاون اول 
ســابق قوه قضائیه و انتشــار برخی اخبار 
مربوط بــه آن صرفا از طریق یک رســانه، 
گفت: رســیدگی ایــن پرونــده به صورت 
غیرعلنی نیست بلکه به صورت علنی است 
و افراد می توانند آزادانه در دادگاه شــرکت 
کننــد و از موضوعات آن مطلع شــوند. از 
طرفــی در مورد انتشــار محتویاتی که در 
دادگاه وجود دارد با محدودیت و ممنوعیت 
قانونی روبه رو هســتیم زیرا پرونده در حال 
رسیدگی است و اطلاع رسانی آن با شرایطی 
اســت که قانون پیش بینی کرده اســت و 
دادگاه اگــر مصلحت بدانــد مطالب آن را 

منتشر می کند.
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